
Folketingets Sundhedsudvalg har den 2. juli 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 611
(Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares. Spørgs-
målet er stillet efter ønske fra Lene Hansen (S).

Spørgsmål nr. 611:
’Med henvisning til svaret på SUU alm. del spørgsmål 542, hvor ministeren tilkendegi-
ver, at det kunne være relevant at undersøge modermælk for en række andre forurenin-
ger, bedes ministeren oplyse om han vil være med til at bevilge flere midler til forsk-
ning i modermælks forureningsgrad.’

Svar:
Regeringen arbejder generelt for at mindske belastningen fra forurenende stoffer i føde-
varer og i miljøet. 

Fødevarestyrelsen og Miljøstyrelsen har udgivet en række specielle råd til gravide og 
ammende mødre for at reducere eksponeringen af farlige kemikalier. Fødevarestyrelsen 
har således udgivet specielle anbefalinger vedr. fiskeindtaget for at nedsætte belastnin-
gen med dioxin og tungmetaller, specielt kviksølv. Miljøstyrelsen har på hjemmesiden 
www.babykemi.dk anbefalinger for, hvordan gravide og ammende kan reducere belast-
ningen med de miljøgifte, der er hormonforstyrrende.

Herudover følger Sundhedsstyrelsen løbende forskningen på området, men der er ikke 
på nuværende tidspunkt planer om at foretage en opfølgning på undersøgelsen fra 1998-
2003, som omtaltes i min besvarelse af SUU spørgsmål nr. 542. 
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